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[Niels Westerby.]; . 
høje ting til ære. Her står den ene ordfører 
op efter den anden og gør krav på, at han 
i særlig grad vil tænke på børnetilskud, 
og så hører vi ikke fra nogen side, hvordan 
disse forøgede børnetilskud skal dækkes. 
Ikke ét ord om dækning, kun overbud fra 
alle sider, det er ikke særligt værdigt. 

Må jeg på den givne anledning præcisere, 
at der i liberalt centrums skattereform- 
forslag er indføjet en bestemmelse om, at 
børnetilskudsudgifterne skal dækkes af det 
provenu, der kommer ind ved merværdi- 
afgiften; der er foreslået 600 kr. om året 
i børnetilskud dels som dækning for mer- 
værdiafgiften og dels af almindelige familien- 
politiske grunde. 

(Kort bemærkning). 

Aksel Larsen: Jeg synes, hr. Niels Wester- 
by kunne have sparet sig at komme med en 
direkte usandfærdig påstand. Jeg har stillet 
forslag om børnetilskuddenes forhøjelse, ,og 
jeg har anvist dækning for forslaget, og det 
ved hr. Niels Westerby 

Når hr. Niels Westerby så udtaler, at han 
har lavet en skitse til en skattereform, som 
muligvis kan gennemføres i løbet af gud 
ved hvor mange år, og at dér står der noget 
om børnetilskuddets forhøjelse, siger det 
intet om, hvad der skal ske med børnetil- 
skuddene nu. Spørgsmålet er: hvad skal 
der ske nu? Her er Rhodos, og det er her, 
der skal springes. , 

(Kort bemærkning). , 

Niels Westerby: Jeg lagde mærke til, at 
hr. Aksel Larsen tidligere under et indlæg 
præciserede meget nøje, at de forbedringer, 
der var med hensyn til formueskatten, var 
en politisk realitet; der stod et stort flertal 
bagved, og det provenutab, der kom som 
følge heraf, var en kendsgerning. Og når 
det er en kendsgerning, så er der ikke et 
provenu til det forslag, han kommer med 
om børnetilskud; så er det et slag i luften 
som så mange af de slag, det ærede medlem 

. tit slår.  ' 

Hermed sluttede forhandlingen. 1 

Ændringsforslag nr. 1" § 1, således ændret 
og §§ .2 og 3 . 
vedtoges uden afstemning. - :, , :- 1 -, ' : ' 

Ændringsforslag nr. 3 
forkastedes med 109 stemmer mod 9. 

Ændringsforslag nr. 2 ; 
vedtoges med 108 stemmer mod 10. 

§ 4, således ændret, §§ 5-10, ændrings- 
forslag nr. 4, § 11, således ændret, og §§ 12 
og 13 
vedtoges uden afstemning. 

Ændringsforslag nr. 5 
forkastedes med 109 stemmer mod 9. 

§§ 14"23 
vedtoges uden afstemning. 

Lovforslagets overgang til tredje behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Formanden: Lovforslaget går nu til for- 
nyet behandling i udvalget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Anden behandling af forslag til lov om 
ændringer i lov om kreditforeninger. 

(Første behandling af lovforslaget (nr. 110) 
findes i tidenden sp, 3482, udvalgets betænk- 
ning i tillæg B. sp. 311). 

Der var stillet 1 ændringsforslag i be- 
tænkningen. 

Uden for betænkningen var der ikke stillet 
ændringsforslag. 

Lovforslagets tekst, ændringsforslaget og 
spørgsmålet ; om lovforslagets overgang til 
tredje behandling sattes til forhandling 
under ét. 

Ove Hansen: Der er siden første behand- 
ling stillet et ændringsforslag, af boligmini- 
steren. Ændringsforslaget går ud på, at ' 
hypotekforeninger og kreditforeninger lige- 
stilles ved ydelse af forhåndslån. 

Hele udvalget kan tiltræde dette ændrings- 
forslag, og jeg anbefaler at stemme fpr det, 
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Kai Moltke: Også jeg kan for mit partis 
vedkommende tiltræde det stillede ændrings- 
forslag. Den første del af lovforslaget er jo 
kun tekniske ændringer, og med de forholds- 
regler, der på anden mådé er taget, har jeg 
ingen betænkeligheder ved at anbefale lov- 
forslaget. 

Boligministeren (Kaj Andresen): Jeg vil 
gerne takke udvalget for det arbejde, der er 
udført, og anbefale, at man stemmer for 
det ændringsforslag, jeg har stillet. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Ændringsforslaget og lovforslagets tekst, 
således ændret, 
vedtoges uden afstemning. 

Lovforslagets overgang til tredje behandling 
vedtoges uden afstemning. 

: Formanden: Jeg foreslår, at lovforslaget 
går direkte til tredje behandling uden for- 
nyet udvalgsbehandling. Hvis ingen gør 
indsigelse imod dette forslag, betragter jeg 
det som vedtaget. (Ophold). Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var , 

Anden behandling af forslag til lov om op- 
rettelse af fin centralinstitution for forsorgs- 
centret for Fyn m. v. 

(Første behandling af lovforslaget (nr. 1) 
findes i tidenden sp. 836,' udvalgets betænk- 
ning i tillæg B. sp. 305). = 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslagets tekst og spørgsmålet om 
dets overgang til tredje behandling sattes 
til forhandling under ét. 

Kaj Rasmussen: Vi er jo i den positive og 
meget lykkelige situation, at dette lovfor- 
slag kan vedtages enstemmigt tværs over 
partiskellene. Jeg tror også, at jeg kan sige, 
at man på Fyn glæder sig meget' over det, 
der nu sker. De handicappedes forhold for- 
bedres, forældre og pårørende kan, tror jeg, 
være tilfredse, og ikke mindst forsorgens 
medarbejdere får på længere sigt rigere 

mulighed for at leve op til det, som disse 
medarbejdere meget gerne vil kunne leve 
op til; vi må jo desværre erkende, at de 
mange steder har haft meget dårlige ar- 
bejdsforhold at virke under. 

Dette har vi fået konstateret ved et par 
besøg, bl. a. på børnehospitalet i Nyborg, 
men navnlig på Karens Minde her i Køben- 
havn. På børnehospitalet i Nyborg var for- 
holdene jo nogenlunde, men forholdene på 
Karens Minde, tør jeg nok sige, virkede 
meget deprimerende; jeg for mit vedkom-, 
mende gik i hvert fald derfra med stor uro 
i sindet. Men jeg synes også, at man kunne 
gå derfra med den glade bevidsthed, at 
patienter og medarbejdere ret hurtigt kunne 
nytte over til Vangede, hvor de nu kommer 
til at leve og virke under helt moderne og 
tidssvarende forhold. 

Jeg vil gerne benytte lejligheden til 
herfra 홢- og dér har jeg igen Karens 
Minde i tankerne 홢 at udtale den største 
respekt og dybeste beundring for alle for- 
sorgens medarbejdere, som mange gange 
under de dårligst tænkelige forhold udfører 
deres gerning. Jeg tror også at kunne sige, 
at dette lovforslag om Fyn vil bidrage til, 
at medarbejderne får helt anderledes gode 
forhold at virke under. 

Når dette er sagt, vil jeg herudover sige 
bare to ting. For det første vil jeg pege på 
mindretallets indstilling. Den forekommer 
mig lidt uforståelig, al den stund man jo 
enigt i udvalget har sagt, at man i så stor 
udstrækning som overhovedet gørligt bør 
hjælpe de forældre, som hidtil, alene har 
påtaget sig arbejdet ved at have deres 
handicappede børn hjemme, ved forskel- 
lige foranstaltninger. Men vi har ikke ment 
det påkrævet: at opstille det, jeg vil kalde 
en timeplan for alle de forskellige ting, 
som man måtte ønske at iværksætte. Vi 
synes, vi temmelig klart har givet udtryk 
for, at ved hjælpeforanstaltninger af forskel- 
lig art vil vi gerne bidrage til aflastning af 
den meget store byrde, som vi alle sammen 
føler det er for disse forældre, og derfor 
kan vi selvfølgelig også kun sige, at de 
mange forskellige ting, som man gør op 
fra mindretallets side, er noget, som vi i 
øvrigt mener er dækket ind af den flertals- 
indstilling, der angår dette specielle område. 

Sà, vil jeg dernæst sige to ord om Østrup- 
lund ved Otterup. Selv om sagkundskaben 


